
مشكلخاصينيست،عليزادهمرخصميشود
»خدا را شكر حالم بهتر شده، ممنونم از تمام كساني كه برايم دعا كردند و به 
من انرژي دادند، همه چيز رو به بهبود اس��ت و مشكل خاصي ندارم.« اين 
جملات، آخرين حرف هاي كيميا عليزاده، بانوي مدال آور تكواندوي ايران 
است كه از روي تخت بيمارستان از مردم ايران مي خواهد تا براي مرخص 
شدنش باز هم دعا كنند. بانوي مدال آور تكواندوي ايران با خبر بيماريش 
همه را نگران ك��رد، اظهارنظرهاي متفاوت نيز در خص��وص نوع بيماري 
عليزاده بر نگراني ها افزود، خبر بيماري نادر پرافتخارترين بانوي 
تكواندوي كشورمان چيزي نبود كه نگران كننده نباشد اما حالا 
اوضاع تحت كنترل است تا جايي كه مهرو كمراني، سرمربي 
تيم ملي تكواندوي بانوان از مرخص شدن او طي چهار روز 
آينده خبر مي دهد. كمراني مي گويد: »از برخي اظهارات و 
اخبار مربوط به بيماري عليزاده بسيار ناراحتم، اين خبرها 
تأثير بدي بر روحيه او مي گذارد. اين بيماري به علاوه شرايط 
روحي نامناسب باعث شد تا او وضعيت سختي را تجربه كند. 
كيميا در حال حاضر نياز به استراحت دارد. بايد منتظر پاسخ 
آزمايش ها و جواب MRI باشيم تا معلوم شود كه آيا نياز به 
جراحي هست يا خير، اما آنچه مسلم اس��ت اينكه در بدن او 
نوعي ويروس وجود دارد كه باعث اين مشكلات شده است، 
ولي جاي هيچ گونه نگراني نيست و عليزاده تا چهار روز آينده 

از بيمارستان مرخص مي شود.« 

  منهاي فوتبال

 نگاهي به بازيکنان ايراني شاغل در اروپا 
به بهانه حضور رامين رضائيان در ليگ بلژيک

لژيونرشدنبهعشقکرش!
پس از ي�ک دوره رکود، دوب�اره ان�گار درهاي فوتب�ال اروپا براي 
فوتباليس�ت هاي ايراني باز ش�ده، طوري که در چند س�ال اخير 
تعداد لژيونرهاي فوتبال کش�ورمان در قاره س�بز دو رقمي شده 
و رامين رضائيان آخرين بازيکن ايراني اس�ت ک�ه راهي تيم هاي 
اروپايي شد تا امروز تعداد بازيکنان ايراني در اروپا به 15 نفر برسد. 
»مي خواهيد به تيم ملي دعوت شويد، سعي كنيد به يک تيم خارجي برويد.« 
اين توصيه اي كه پس از حضور كارلوس كرش روي نيمكت تيم ملي فوتبال 
كشورمان، فوتباليست هاي ايراني جدي تر از قبل آويزه گوششان مي كنند، 
اعتراف مهدي تاج در جلس��ه تجليل از داوران كه شنبه شب برگزار شد، 
گوياي روش سرمربي پرتغالي است. به قول رئيس فدراسيون فوتبال، كرش 
معتقد است كه از ليگ ايران بازيكن و تيم ملي بيرون نمي آيد و همين است 
كه نگاهش براي انتخاب ملي پوشان متوجه بازيكناني است كه در ليگ هاي 
خارجي توپ مي زنند. با توجه به همين نگاه كه البته زمينه ساز پيشرفت 
بازيكنان ايراني نيز مي شود، تعداد لژيونرهاي كشورمان در فوتبال اروپا سال 
به سال بيشتر مي شود و امروز بازيكنان ايراني در ليگ هاي روسيه، هلند، 

بلژيک، سوئد، كرواسي، نروژ، پرتغال و آلمان توپ مي زنند.  
  سردار، سعيد و ميلاد در روسيه

تا چند سال پيش و قبل از رفتن سردار آزمون، پاي ايراني ها به ليگ روسيه 
باز نشده بود، با اين حال درخشش سردار آزمون در تركيب تيم ملي جوانان، 
چشم هاي اس��تعدادياب تيم روبين كازان روس��يه را گرفت تا او كه يكي از 
استعدادهاي آينده فوتبال ايران بود، در حالي كه هنوز تولد 20 سالگي اش 
را جشن نگرفته بود به روسيه برود. آزمون پس از بازي در اين تيم، در ادامه به 
روستوف رفت، اما در پايان فصل گذشته به روبين كازان برگشته تا در سال جام 
جهاني در اين تيم بازي كند. ميلاد محمدي، دومين لژيونر ايراني ليگ روسيه 
است كه سال گذشته پس از كارنامه فوق العاده با تيم راه آهن به تيم ترک گروژني 
پيوست. سعيد عزت اللهي سومين ايراني شاغل در ليگ روسيه است كه پس از 

بازي در تيم جوانان آتلتيكو، دو سال پيش در روستوف همبازي آزمون شد. 
  دوباره يونان

پس از اينكه س��ال هاي پيش عليرضا منصوريان و نيما نكيسا در تيم هاي 
يوناني به ميدان رفتند، پس از يک وقفه چند ساله، دوباره ليگ يونان يكي از 
ليگ هايي است كه باز هم شاهد حضور فوتباليست هاي كشورمان خواهد بود. 
كريم انصاريفرد پس از درخشش در پانيونيوس، اواخر فصل گذشته به تيم 
المپياكوس پيوست و با اين تيم قهرماني ليگ يونان را جشن گرفت. مسعود 
شجاعي هم پس از چند فصل نااميدكننده در ليگ قطر، سال گذشته در تيم 
پانيونيوس يونان احيا شد تا اين تيم باز هم به بازيكنان ايراني اعتماد كند و 
دوهفته پيش احسان حاج صفي هم به اين تيم يوناني ملحق شود و در ليگ 
يونان توپ بزند تا تعداد لژيونرهاي ايران در اين كشور هم به سه بازيكن برسد. 

  ستاره هاي ليگ هلند
پس از روسيه و يونان، ليگ هلند با داش��تن دو لژيونر ايراني در رده بعدي 
قرار دارد كه روزهاي درخشاني را در تيم هاي هلندي پشت سر مي گذارند. 
عليرضا جهانبخش در فصل گذشته ليگ هلند با پيراهن آلكمار به ميدان 
رفت و با ثمر رساندن ۱0 گل و ۹ پاس گل يكي از ستاره هاي تيمش بود. رضا 
قوچان نژاد هم پس از يک فصل نااميدكننده در ليگ دسته اول انگليس و با 
لباس چارلتون، فصل پيش دوباره به هلند برگشت و پيراهن تيم هيرنوين را 
پوشيد. گوچي در اين تيم فصل فوق العاده را داشت و در پايان فصل در جدول 

رده بندي برترين گلزنان هلند با ۱۹ گل در جايگاه چهارم ايستاد. 
  قرمز و آبي در بلژيک

سال هاي پس از حضور داريوش يزداني، عليرضا امامي فر، محمدرضا مهدوي 
و مهرداد ميناوند در ليگ بلژيک و تيم ش��الروا، اين كشور بار ديگر شاهد 
حضور بازيكنان ايراني است. ابتدا كاوه رضايي پس از پايان ليگ ايران به 
شالروا پيوست و يک شنبه اين هفته بود كه رامين رضائيان هم پس از حضور 
در تست فني، با تيم اوستنده تيم چهارم ليگ بلژيک و فيناليست جام حذفي 

اين كشور كه در ليگ اروپا فصل آينده حضور دارد، قرارداد بست. 
  ساير ايراني ها

علاوه بر اين، بازيكنان ايراني در ليگ هاي سوئد، نروژ، آلمان و پرتغال نيز بازي 
مي كنند. عليرضا حقيقي در ليگ سوئد و تيم اسككيلستونا بازي مي كند، 
سوشا مكاني در ليگ نروژ و تيم استرومسگودست فعاليت مي كند، عليرضا 
كريمي در ديناموزاگرب كرواسي و امير عابدزاده در مارتيمور پرتغال بازي 
مي كنند، اما تكليف اشكان دژاگه هم كه قراردادش با ولفسبورگ آلمان به 

پايان رسيده، هنوز مشخص نيست.

جايگاهجوانانبسكتبال
پايينترازتواناييهايشانبود

جايگاه پانزدهمي تيم بس��كتبال جوانان 
در بين ۱6تيم مسابقات جهاني متناسب با 
توانايي اين تيم نبود و در قاهره ضعيف ترين 
عملكرد ممكن را داشتيم. واقعيت اين بود 
كه ما ب��ا تيم هايي رقاب��ت كرديم كه مثل 
خودمان بازيكنان شان در رده زير ۱۹ سال 
بودند، اما توجه بيش از حد به سابقه و پيشينه 
آنها، باعث بزرگ تر جلوه دادن حريفان شد، 
در حالي كه ايران هم خود به عنوان قهرمان 
آسيا در مسابقات ش��ركت كرده بود. در همين مس��ابقات جوانان جهان 
بسكتبال كشورهايي مثل كره جنوبي، ژاپن، آنگولا، مالي و مصر همطراز با 
ايران بودند؛ حتي به اعتقادم ايران از اين تيم ها تواناتر هم بود، چون به لحاظ 
مهره در برخي پست ها شرايط بهتري داشتيم. البته كشورهايي بودند كه به 
طور كلي به لحاظ امكانات خيلي بهتر از ايران هستند، اما حتي اين كشورها 
هم در رده سني جوانان خيلي بالاتر از ايران نيستند. البته حساب يكسري 
از تيم ها مانند كانادا و به خصوص امريكا كه بازيكنان شان به لحاظ فيزيكي 
كاملًا برتر از كشوري مثل ايران هستند، از ساير تيم ها جداست. بازيكنان 
بسكتبال اين گونه كشورها جثه اي بزرگ و حجيم دارند بازيكنان ما در رده 
سني جوانان در مقابل چنين حريفاني حرف زيادي براي گفتن ندارند. بايد 
اين موضوع را در نظر داشته باشيم كه قرار نيست در ديدارهاي جهاني با 
تيمي مثل سنگاپور و مالزي ديدار كنيم، ايران در ادوار گذشته به عنوان 
نايب قهرمان و تيم سوم آسيا در مسابقات شركت كرد، اما اين بار كه به عنوان 
قهرمان آسيا در رقابت ها ظاهر شديم عملكردي ضعيف تر از ادوار گذشته 
داشتيم و قبل از اعزام قافيه را باخته بوديم. در دفاع و حمله بازيكنان ضعيف 
بودند، شايد اگر عمده تاكتيک تيم شوت از راه دور نبود و تا حدي هم از بازي 
نزديک به سبد استفاده مي شد- نه با پست پنج بلكه از طريق نفوذ به زير 
سبد- شايد بهتر نتيجه مي گرفتيم، اما در هر صورت بازيكنان تمام تلاش 
خود را كردند، اعضاي كادر فني تمام توانايي خود را گذاش��ت، شايد اين 
توانايي كافي نبود. رفتار برخي بازيكنان بايد منطقي تر شود، اين براي آينده 

خود آنها بهتر است و مربيان در اين زمينه نقش مديريتي دارند.

طارميسرانجامماندنيشد!
مهدي طارمي در پرسپوليس ماندني شد 
و  قرار است به اردوي قرمزها در اوكراين 
اضافه شود. اين آخرين خبري است كه 
در خصوص آقاي گل ليگ برتر شنيده 
مي شود. بعد از اينكه طارمي اعلام كرد 
در صورت جدايي از پرسپوليس تنها به 
تيم هاي اروپايي فكر مي كند، ناگهان خبر رسيد كه او با الغرافه 
قطر به توافق رسيد، خبري كه حكايت از شكست پروژه  اروپايي 
شدن طارمي داشت، چراكه باشگاه هاي اروپايي حاضر به پرداخت 
مبلغ مورد نظر او نشده بودند. با اين وجود و با توجه به اينكه جناب 
آقاي گل گفته بود، براي تيم هاي آسيايي بازي نمي كند، به نظر 
مي رسد ادامه حضور او در پرسپوليس حتمي است،  البته به شرط 

آنكه برانكو به او بازي بدهد. 

وقتيبازيكنايرانيبزرگميانديشد
سير صعودي انتقال فوتباليست هاي ايراني به تيم هاي اروپايي اتفاقي شيرين 
براي فوتبال كشورمان است. تا همين چند سال پيش ترانسفر يک بازيكن به 
تيم هاي خارجي آرزويي دست نيافتني محسوب مي شد، اما حالا اوضاع فرق 
كرده، هم تيم هاي خارجي به قدرت اول آسيا اعتماد بيشتري مي كنند و هم 

بازيكنان ايراني به اهميت بازي در قاره سبز و لژيونر شدن پي برده اند. 
نسل قبلي فوتبال ايران را به دنيا معرفي كرد، نسلي كه علي دايي، خداداد 
عزيزي، مهدوي كيا، هاشميان و كريمي، گل سرسبد آن بودند و با پوشيدن 
پيراهن تيم هاي بزرگ و مطرح دنيا فصل جديدي در فوتبال كشورمان رقم 
خورد. اما بازنشسته شدن نسل طلايي خلأ بزرگي به وجود آورد تا جايي كه 
به غير از چند بازيكن ساير فوتباليست هاي وطني در حسرت لژيونر شدن 
بازنشسته شدند. اين خلأ به حدي بود كه برخي ها بازي در تيم هاي عربي 
حوزه خليج فارس را افتخاري بزرگ حتي در حد بازي در ليگ هاي مطرح 
اروپايي مي دانستند. با ورود كارلوس كرش اوضاع فوتبال تغيير كرد. بايد 
اذعان كرد پيشرفت فوتبال ملي پس از حضور كرش و تغيير نگرش بازيكنان 
ايراني به فوتبال و بيدار شدن حس آموختن در آنها به واسطه حضور كرش 
بدون شک تأثير زيادي در اشتياق بازيكنان به حضور در سطح اول فوتبال 
دنيا داشته است. تا پيش از آمدن سرمربي پرتغالي اوضاع فوتبال ملي هرگز 
مثل امروز نبود. هدايت تيم ملي به چند مربي سپرده شد، گرچه هر كدام 
براي انجام وظيفه خود تلاش كردند، اما هيچ كدام نتوانستند فوتبال ايران 
را به جايگاه واقعي اش برسانند. انتخاب كارلوس كرش يكي از تصميمات 
بزرگ فدراسيون فوتبال بود، تصميمي كه ثمره اش آقايي كردن در آسيا  و 
صعود به دو جام جهاني متوالي است. مرد پرتغالي ديسيپلين حرفه اي اش را 
به فوتبال  ما ديكته كرد، نظم و انضباطي كه هميشه حسرتش را مي كشيدند 
چنان در تيم ملي نهادينه ش��ده كه هيچ بازيكني جرئت سركشي ندارد. 
همه فوتباليست هاي كشورمان به اين موضوع پي برده اند كه كرش با كسي 
شوخي ندارد و همين انضباط اتحاد تيمي مان را به حداكثر رسانده تا جايي 
كه در سال هاي اخير در قاره كهن هيچ تيمي حريف مان نشده و باز كردن 
دروازه ايران براي آسيايي ها مثل يک رؤياست. علاوه بر اين در سطح جهاني 
نيز به رده بيست و سوم رسيده ايم. تمامي اين موارد موجب شده تا تيم هاي 
خارجي براي به خدمت گرفتن بازيكنان ملي پوش ايراني دست به كار شوند. 
هم اكنون بازيكناني از كشورمان در ليگ هاي هلند، روسيه، يونان و بلژيک 
حضور دارند و با ادامه نتايج درخشان تيم ملي بايد منتظر اضافه شدن تعداد 
لژيونرها باشيم. تغيير نگرش فوتباليست هاي وطني به فوتبال حرفه اي نكته 
ديگري است كه اتفاقاً آن را نيز مديون سرمربي پرتغالي هستيم. هرچند كه 
كرش هرچند وقت يک بار با بيانيه هاي آتشين خود جنجال به پا مي كند و 
فدراسيون فوتبال نيز براي راضي نگه داشتن او هر تصميمي مي گيرد، اما بايد 
اعتراف كرد سرمربي تيم ملي بازيكنانش را به بزرگ فكر كردن و دست يافتن 
به رؤياهاي دست نيافتني مجاب كرده است. در اين سال ها كرش در گفتار 
و عملش ثابت كرده به بازيكناني كه در ليگ هاي خارجي حضوري فعال 
داشته باشند، اعتقاد خاصي دارد. پيدا كردن ستاره هايي چون قوچان نژاد 
و دژاگه ازجمله مواردي است كه مي توان به آن اشاره كرد.  بازيكناني كه 
در پوشيدن پيراهن ملي را در اين سال ها تجربه كرده اند ديگر به بازي در 
ليگ برتر كشورمان و دريافت دستمزدي ميلياردي قانع نيستند. آنها بهتر 
از هر كسي مي دانند در صورتي كه اسير حواشي ليگ برتر ايران شوند و به 
قراردادهاي نجومي دل ببندند خيلي زود بايد از تيم ملي خداحافظي كنند.  
به همين خاطر است كه ستاره هاي اين روزهاي فوتبال ما به هر دري مي زنند 
تا به عضويت تيم هاي اروپايي دربيايند. در اين راه حتي به دستمزدهاي 
ميلياردي نيز پشت كرده اند و ترجيح مي دهند پيراهن تيم ملي را از دست 
ندهند.  تزريق تفكر حرفه اي به فوتبال ايران از جمله محاسني است كه هيچ 
يک از منتقدان كرش به آن اشاره نمي كنند. اين تغيير رويه را بايد به فال نيک 
گرفت و اميدوار بود ملي پوشان كشورمان با تصميمات حساب شده نماينده 

شايسته اي در تيم هاي خارجي باشند.

داس�تان اصلاح اساس�نامه فدراسيون هاي 
ورزش�ي همچنان نقل محافل ورزشي است. 
اساسنامه هايي که در صورت عدم اصلاح آن 
مطابق قواني�ن بين الملل�ي مي تواند عواقب 
ناخوشايندي براي ورزش ايران داشته باشد. 
اصل ماجرا به س��ال ها قبل برمي گردد. به قبل از 
المپيک لندن كه مس��ئولان كميته بين المللي 
المپيک به همه فدراسيون هاي ورزشي دنيا تأكيد 
مي كنند كه اساس��نامه آنها بايد مطابق قوانين 
بين المللي و به دور از هرگون��ه دخالت دولت ها 
باشد. استقلال فدراسيون هاي ورزشي، مهم ترين 
مسئله مورد نظر كميته بين المللي المپيک است 
كه تخطي از آن، پيشتر كش��ورهاي زيادي را با 
تعليق مواجه كرده و ايران ني��ز در مقطعي با آن 
دس��ت به گريبان بود و طعم تلخ اي��ن تعليق را 
در فوتبال چش��يده و خوب مي داند كه داستان 
جدي تر از اين حرف هاست. با اين وجود، اما به رغم 
اينكه چند سال از اولين اخطار داده شده مي گذرد، 
نتيجه اي كه بايد هنوز حاصل نشده، به طوري كه 

خطر تعليق را مي توان بيخ گوش ورزش ايران، به 
خصوص كشتي و تيراندازي به وضوح ديد.

   اين مشکل يک بار براي هميشه بايد حل شود
كيومرث هاش��مي، رئيس كميته ملي المپيک 
در خصوص مش��كل اساس��نامه فدراسيون ها و 
واكنش نهادهاي بين المللي به خصوص در رابطه 
با كشتي كه منجر به مطرح شدن صحبت هايي 
مبني بر تعليق اين رشته شده، مي گويد كه يک بار 
براي هميشه بايد اين مسئله حل شود: »كميته 
بين المللي المپي��ک در نامه اي به فدراس��يون 
جهاني كشتي اعلام كرده كش��تي كشورهايي 
مثل ايران اگر خواس��تار حضور در فيلا هستند 
بايد اساسنامه خود را در چارچوب اساسنامه مورد 
تأييد نهادهاي بين المللي اص��لاح كنند، البته 
موضوع اصلاح اساس��نامه فدراسيون ها مسئله 
جديدي نيست. يک سال قبل از المپيک لندن 
اولين فش��ارها از س��وي نهادهاي بين المللي به 
ورزش ايران وارد شد و حتي چند رشته هم تعليق 
شدند كه منجر به اصلاح ظاهري اساسنامه برخي 

از آنها شد، اما واقعيت اين است كه يک بار براي 
هميشه بايد اين مش��كل را حل كنيم. دوستان 
در وزارت ورزش كارهاي��ي انجام دادند، ما هم با 
سلطاني فر و داورزني صحبت هايي داشتيم كه اگر 

كمكي لازم بود، انجام دهيم.«
   اصلاح اساسنامه ها رو به پايان است

مهم ترين مرجع در اين زمينه وزارت ورزش است 
كه بايد هرچه سريع تر با اصلاح اساسنامه ها و كم 
كردن اختيارات دولت، خطر تعليق فدراسيون ها 
را براي هميشه از بيخ گوش ورزش ايران دور كند. 
سلطاني فر البته در اين راستا قول هايي داده است: 
»فدراسيون هاي ما مشكلات زيادي دارند و نياز 
به ساماندهي اس��ت، رويكرد ما هم اين است كه 
هرچه در توان داريم كمک كنيم تا فدراسيون ها 
در عرصه اجرايي موفق باش��ند. شرايط ايده آل 
مطابق فدراسيون هاي جهاني را دنبال مي كنيم 
تا فدراس��يون ها روز به روز مستقل تر باشند، به 
همين دليل هم در حال بازنگري اساسنامه هاي 
موجود هس��تيم كه اين كار در حال پايان است. 

اساسنامه ها روح فدراسيون هاست و حق رأي و 
نظر اعضا محترم است و كمترين دخالت دولت را 

در اساسنامه ها پيش بيني كرده ايم.«
   خطر تعليق بيخ گوش تيراندازي

وزير البت��ه در حالي مدعي اصلاح اساس��نامه ها 
براساس قوانين بين المللي اس��ت كه تأكيد او بر 
برگزاري انتخابات فدراسيون تيراندازي، مصداق 
بارز دخالت دولت در امور فدراسيون ها و زير سؤال 
بردن اس��تقلال آنهاست. مس��ئله اي كه كميته 
بين المللي تأكيد و حساسيت بالايي روي آن دارد. 
ششم آبان سال ۹3 بود كه هاشمي يک بار ديگر به 
عنوان رئيس فدراسيون تيراندازي انتخاب شد. آن 
هم در حاليكه سازمان بازرسي معتقد بود، او به دليل 
حضورش در مجلس به عنوان نماينده مردم تهران 
دو شغله محسوب مي شود. مسئله اي كه باعث تعويق 
انتخابات شد، اما سرانجام با نامه مجلس و تأييد اينكه 
نماينده مجلس بودن ش��غل محسوب نمي شود، 
هاشمي در انتخابات شركت كرد و براي چهار سال 
ديگر رئيس فدراس��يون تيراندازي شد. انتخاباتي 
كه البته 20 روز بعد با اعت��راض يكي از كانديداها 
توسط ديوان عدالت اداري باطل شد. رأيي كه البته 
به آن اعتراض شد و سرانجام در پي اتفاقات اخير و 
حساسيت فدراسيون جهاني به عدم حضور هاشمي 
به عنوان رئيس فدراس��يون تيران��دازي ايران در 
اجلاس سالانه اواخر خردادماه ديوان عدالت اداري 
مجاب ش��د كه امكان ابطال انتخابات از سوي اين 
ديوان وجود نداشته و ديوان عدالت اداري نمي تواند 
در امور فدراسيون ها دخالت كند و حكم صادره مبني 
بر ابطال انتخابات لغو شده است. مسئله اي كه بايد 
انتخاباتي كه قرار است امروز برگزار شود را باطل كند، 
اما سلطاني فر كه روز گذشته گفت كه در جريان نامه 
ديوان عدالت اداري نيست و انتخابات به قوت خود 
باقي است. انتخاباتي كه در صورت برگزاري بدون 
شک تيراندازي ايران را به سوي تعليق سوق مي دهد. 
خصوصاً اينكه هاشمي تلويحاً در مصاحبه هاي خود 
آب پاكي را روي دست همه ريخته كه قصدي براي 

مماشات با وزارت ورزش ندارد. 
   مي توانم شکايت کنم

هاشمي در آخرين مصاحبه خود به خبرگزاري 
فارس مي گويد در صورتي كه فدراسيون جهاني 
از او سؤالي بپرسد، دروغ نمي گويد: »مگر وزارت 
با حكم قبلي دي��وان سرپرس��ت معرفي نكرد، 
حالا ديوان چي��ز ديگري مي گوي��د، چرا قبول 
نمي كنند؟ اگر خبر ندارند، مي توانند اس��تعلام 
بگيرند. حكم ديوان را كه نمي توان جعل كرد. من 
مسئولان جهاني را در جريان ماجرا قرار ندادم، 
اما آنها از مسائل آگاهند و در صورتي كه سؤالي 
بپرسند جواب مي دهم. تاكنون شكايتي به مراجع 
بين المللي نداشتم، اما مي توانم اعتراضم را توسط 

سازمان بازرسي يا مراجع قضايي مطرح كنم.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

ازديدن80هزارپرسپوليسيخوشحالميشوم
حضور علي كريمي به عنوان سرمربي نفت 
تهران به خودي خود س��وژه هاي زيادي 
براي ليگ برتر به وجود مي آورد، حالا در 
نظر بگيريد علي كريمي در مقام نفر اول 
نيمكت نفت درست پيش از شروع ليگ 
در مسابقه سوپرجام به مصاف پرسپوليس 
برود. ديداري كه كريمي از آن اس��تقبال مي كند و اميدوار اس��ت 
تماشاگران پرسپوليس براي ديدن آن ورزشگاه را پر كنند. سرمربي 
نفت درباره رويارويي با پرسپوليس در سوپر جام كشور كه 30 تير در 
ورزشگاه آزادي برگزار مي شود، گفت: »بسيار خوشحال مي شوم 
80هزار پرسپوليس��ي را در آزادي ببينم تا س��وپرجام يک بازي 
پرتماشاگر و ويژه باشد. ما هيچ مشكلي بابت اين مسئله نداريم و از آن 
استقبال هم مي كنيم، معتقدم بايد قدر فوتبال دوستان را دانست.«

درسختترينشرايطبهتريننتايجراگرفتهام
حمي��ده عباس��علي، بان��وي كاراته كاي 
مدال آور ايران در آس��يا و جه��ان پس از 
رهاي��ي از مصدوميت به فكر بازگش��ت 
موفقيت آميز به تاتامي اس��ت. در حالي 
رقابت هاي كاراته قهرماني آسيا از پنج شنبه 
آغاز مي شود كه دارنده مدال هاي نقره و 
برنز جهان مي گويد: »مي خواهم براي مسابقات قهرماني آسيا آماده 
شوم، مصدوميت هميشه براي ورزشكار حرفه اي وجود دارد،  اما بايد 
آن را پشت سر گذاشت و آماده شد. اميدوارم در مسابقات قهرماني 
آسيا بهترين نتيجه را كسب كنم، هميشه در سخت ترين شرايط 
خوب نتيجه گرفته ام، حالا هم كه كاراته المپيكي شده بايد تلاشمان 
را براي حضور در المپيک بيشتر كنيم. البته در اين راه به حمايت 

مسئولان فدراسيون و ورزش هم نيازمنديم.«

قاسم کياني

كارشناس بسكتبال

تأييدلباسکشتيکلاسيکبانوانازسوياتحاديهجهاني
پس از پيشنهاد فدراسيون كشتي مبني بر برگزاري رقابت هاي كشتي كلاسيک 
بانوان )با لباس فرم ويژه و پوشيده( كميته اجرايي اتحاديه جهاني كشتي در 
اين مورد تصميم گيري كرد. بر اين اساس، اتحاديه جهاني كشتي به فدراسيون 
كشتي ايران اعلام كرد كه برگزاري اين رقابت ها براي مسابقات ملي بانوان از 
سوي ايران پذيرفته شده و از اين پس ايران مي تواند اين مسابقات را برگزار كند. 
با توجه به تأييد اتحاديه جهاني كشتي، فدراسيون در ابتدا مي تواند مسابقات 
كشتي كلاسيک زنان را با حضور سه تيم داخلي و خارجي در ايران برگزار كند. 
اين فدراسيون همچنين مي  تواند با دعوت از تيم هاي مختلف خارجي به ايران، 

نسبت به توسعه كشتي كلاسيک بانوان در بين كشورهاي ديگر اقدام كند. 
------------------------------------------------------------
تقابلسرخابيهادرهفتهدهمدرورزشگاهآزادي

هفدهمين دوره ليگ برتر فوتبال، قرعه كشي شد. بر اين اساس ديدار رفت 
و برگشت پرسپوليس و اس��تقلال به ترتيب در هفته هاي دهم و بيست و 
پنجم برگزار مي شود. البته در صورت صعود پرسپوليس به نيمه نهايي ليگ 
قهرمانان هفته دهم به تعويق خواهد افتاد. ليگ برتر هفدهم، پنجم مردادماه 
آغاز مي شود و تيم هاي پرسپوليس و استقلال بايد به ترتيب به مصاف فولاد 
و استقلال خوزستان بروند. در هفته اول مسابقات پيكان با پديده، صنعت 
نفت آبادان با استقلال تهران، سياه جامگان با ذوب آهن، استقلال خوزستان با 
تراكتورسازي، نفت تهران با سپيدرود رشت، گسترش فولاد با پارس جنوبي 

جم، پرسپوليس با فولاد خوزستان و سپاهان با سايپا مصاف مي دهند. 
------------------------------------------------------------

دعوت29آزادکاربهاردويتيمملي
با برگزاري مسابقات انتخابي كشتي آزاد و شناخت نفرات برتر، كادر فني 
تيم ملي 2۹ آزادكار را به اردو فراخواند. در ليس��ت اعلام شده نام حسن 
رحيمي، حسن يزداني و كميل قاسمي به چش��م مي خورد. اردوي تيم 
ملي كشتي آزاد روزهاي بيستم تير تا دوم مردادماه در محل خانه كشتي 
شماره يک تهران برگزار مي شود و نفرات برتر در مسابقات جهاني پاريس 

كه 30مرداد آغاز مي شود، روي تشک مي روند.

سعيد احمديان

شيوا نوروزي

واکنش وزارت و کميته ملي المپيک به اصلاح اساسنامه فدراسيون ها و خطر تعليق

بحثتازهاينيست،نگراننباشيد!

كسب چهار  مدال طلا در دووميداني قهرماني آسيا بهترين عملكرد 
تاريخ دووميداني ايران در قاره كهن بوده اس��ت. بيست و دومين 
دوره رقابت هاي دووميداني قهرماني آسيا براي ايران نقطه عطفي 
بود كه مي تواند روزنه اي باش��د به آينده درخش��ان رش��ته مادر. 
رشته اي كه اتفاقاً پتانس��يل هاي زيادي براي رشد در ايران دارد 
به شرط آنكه درست مديريت ش��ود و ستاره هاي آن به حال خود 
رها نشوند. مسئولاني كه امروز دم از بهترين نتيجه مي زنند خوب 
است به اين واقعيت توجه داشته باشند كه دووميداني جهان روز 
به روز پيشرفت مي كند و اگر قرار باشد در باد اين موفقيت بخوابند 
و بي خيال پشتوانه سازي و پيشرفت شوند آن وقت طولي نخواهد 

كشيد كه بايد از اين موفقيت به عنوان يک معجزه تكرار نشدني 
ياد كنيم. دووميداني ايران از سال ۱۹73 تا 2005 به تک مدال ها 
در آسيا عادت كرده بود. از س��ال 2005 تا 20۱۱ دو مداله شديم 
و درس��ت وقتي فكركرديم كارمان درست شده، شش سال هيچ 
حرفي براي گفتن نداشتيم، حالا و در سال 20۱7 با چهار طلاي 
احسان حدادي، علي ثمري، حسن تفتيان، حسين كيهاني و يک 
برنز مسلم نيادوست نتيجه اي تاريخي رقم زده ايم. نتيجه اي كه به 
طور حتم مي تواند در سال هاي پيش رو و مسابقات آينده بهتر هم 
بشود، به شرط آنكه موفقيت مسابقات هند را همين امروز فراموش 

كنيم و به فكر آينده دووميداني باشيم.

دووميدانياميدواربهآيندهبا4طلاويکبرنزآسيا

ازتشککشتيتارياستجمهوري
رئيس جمهور جديد جمهوري مغولستان كسي نيست جز خالتما باتولگا، 
همان كشتي گيري كه دو مدال نقره المپيک و يک نقره مسابقات جهاني را به 
گردن آويخته است. ملي پوش اسبق مغولستان كه يكي از حريفان سرسخت 
عسگري محمديان به شمار مي رفت. او با روحيه اي خستگي ناپذير كاري 
كرد كه از دستفروشي به تيم ملي رسيد و پس از آن نيز در عرصه تجارت و 
سياست درخشيد. باتولگا از سال 2004 پا به دنياي سياست گذاشت و به 
پارلمان مغولستان راه يافت. خالتما باتولگا حالا يک سياستمدار تمام عيار 
است تا جايي كه در انتخابات رياست جمهوري مغولستان اكثريت آرا را 

به دست آورده و مسئوليت سنگيني را برعهده گرفته است.

سومينبانورويصندليرياستفدراسيونها
صبح دي��روز ب��ا برگ��زاري مجمع عموم��ي فدراس��يون ژيمناس��تيک 

اينچه درگاهي به عنوان رئيس جديد اين فدراسيون انتخاب شد.  زهرا 
با انتخاب درگاهي به اين سمت، تعداد بانوان رئيس فدراسيون ورزش 
ايران به عدد سه رس��يد. در حال حاضر گلنار وكيل گيلاني به عنوان 
رئيس فدراسيون چوگان و فريبا محمديان به عنوان رئيس فدراسيون 
اسكيت مشغول به كار هس��تند و حالا با انتخاب درگاهي به عنوان 

رئيس فدراسيون ژيمناستيک مي  توان به حضور پررنگ بانوان 
در عرص��ه تصميم گيري هاي ورزش امي��دوار بود. رئيس 

جديد فدراسيون ژيمناس��تيک بعد از انتخابش گفت: 
»بايد تيم هاي ملي ژيمناستيک بازسازي و احيا شوند. 
بايد دنبال به دس��ت آوردن كرس��ي هاي بين المللي 
باش��يم، من از اعتمادي كه اعضا داش��تند، احساس 
غرور مي كنم و از همه متش��كرم. انتخابات تمام شد 
و حالا از همه مي خواهم تا دس��ت در دست هم براي 
پيشرفت و اعتلاي ژيمناستيک ايران تلاش كنيم.« 

اينچه درگاهي ادامه داد: »تمام تلاش��م را براي بهبود 
شرايط ژيمناستيک به كار مي گيرم تا اين رشته مدال  آور و 

پايه به بهترين وضعيت ممكن برسد. در خصوص ژيمناستيک 
بانوان هم بايد بگويم كه به لحاظ پوشش و شرايط مسابقات آنها 

مشكلي ندارند و مي توانند در اين رشته فعاليت كنند.«

دنيا حيدري
   گزارش


